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Kære Jesper 
 
 
Vedr. punkt til forretningsudvalgets dagsorden: 
Ugeskrift for læger bragte 4. aug 2014 historien om to læger fra Hvidovre Hospital, der begge i hhv. marts 
og april indkaldes til samtaler på hospitalsdirektørens kontor som følge af udtalelser der er kommet med i 
pressen vedr. 1813. I artiklen fremgår det medarbejderne i overensstemmelse med reglerne har orienteret 
deres nærmeste leder. 
 
Af politikerspørgsmål nr 53 fremgår det af svaret d. d 23. april at der ingen tjenstlige samtaler havde været 
som følge af medarbejdere der havde udtalt sig kritisk om 1813. I artiklen i UfL fremgår det at mindst to 
læger er kaldt til samtale hos hospitalsdirektøren. Det har været de ansattes klare oplevelse at samtalerne 
var med henblik på at give medarbejderne mundkurv på og ydermere udtaler hospitalsdirektøren at han 
ikke vil have at medarbejderne henvender sig til politikerne (men i det konkrete tilfælde havde overset en 
opfordring). 
 
 
På baggrund af de nuværende regler, ønsker SF derfor en drøftelse af det hensigtsmæssige i at indkalde 
medarbejdere til samtale fordi de udtaler sig kritisk om forhold på deres arbejdsplads. Vi ønsker derfor også 
at vide hvor mange der har været kaldt til sådanne samtaler, der åbenbart ikke kategoriseres som tjentslige 
samtaler, på hvert hospital. 
 
SF mener at de nuværende regler bør præciseres og udvikles således at de klart tilkendegiver at alle 
medarbejdere frit og åbent kan henvende sig til alle regionens politikere. SF foreslår derfor at en 
kommunikationspolitik/åbenhedspolitik udarbejdes, der afspejler en moderne region, der i dialog med 
ansatte og omverdnen, tager den vidtgående ytringsfrihed alvorligt. 
 
Mvh 
Lise Müller 
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